



Chelovek. 2013-2024

ISSN 0236--2007

URL - <http://chelovek-journal.ru>

All right reserved

Issue 1 Volume . 2010

Ripples on the infinity. (towards the problem of poetic ontologies)

Oleg Donskikh

Abstract

The analysis of the texts by Tyutchev, Blake, Tagore and Donn is based on the indication of relations to eternity that may be either actual or potential and present itself either as unwinding of the world or as the divine foundation of every thing (that makes it the part of a single Universum comprising the infinity in it's every spot).

Keywords list (en): INFINITE, BEING, REASON, SENSUAL PERCEPTION, ONTOLOGY, UTMOST, ABSTRACTIONS, WORLDVIEW

Date of publication: 01.02.2010

Citation link:

Donskikh O. Ripples on the infinity. (towards the problem of poetic ontologies) // Chelovek. – 2010. – Issue 1 C. 146-156 . URL: <https://chelovek-journal.ru/s0236-20070000616-8-1-ru-624/>

Рябь на бесконечности (к вопросу о поэтических онтологиях)

Донских Олег Альбертович

Аннотация

Анализируются тексты Тютчева, Блейка, Тагора и Донна по признаку их отношения к бесконечности, которая выступает как актуальная и потенциальная, как развертывание мира и как божественное основание каждой вещи (что делает ее частью единого мирового пространства, заключающего бесконечность в любой своей точке).

Ключевые слова: ПРЕДЕЛЬНОЕ, БЕСКОНЕЧНОЕ, БЫТИЕ, РАЗУМ, ЧУВСТВЕННОЕ ВОСПРИЯТИЕ, АБСТРАКЦИИ, МИРОПРЕДСТАВЛЕНИЕ, ОНТОЛОГИЯ

Дата публикации: 01.02.2010

Ссылка для цитирования:

Донских О. А. Рябь на бесконечности (к вопросу о поэтических онтологиях) // Человек. – 2010. – Номер 1 С. 146-156 . URL: <https://chelovek-journal.ru/s0236-20070000616-8-1-ru-624/>